
  

PROTOKÓŁ  Nr XIV/12 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 29 października  2012 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 12
00 

, a zakończono o godz. 14
50 

Stan Rady   - 14 

Obecnych    - 13 

Radni obecni na Sesji:  

 

1. Bazylewski Krzysztof   8. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               9. Zienczuk Leszek 

3. Góralczyk Eugeniusz             10. Rzepniewski Paweł 

4. Jakimiuk Anatol    11. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               12. Wietoszko Wiesława Teresa 

6. Lasecka Danuta    13. Radziwił Agnieszka 

7. Piotrowska Krystyna                                  

 

Nieobecni radni: Roszkowski Tomasz 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi wsi 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 14 radnych w obradach uczestniczy 13 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali, zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany porządek, 

który został przyjęty jednogłośnie: 

 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XIII Sesji Rady Gmin 

3. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Boćki na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym    

4. Podjęcie uchwały  w sprawie podziału Gminy Boćki na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych  

5. Analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Wojewodę Podlaskiego i Urząd 

Skarbowy w Bielsku Podlaskim 

6. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał 

Rady 

7. Sprawy różne 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

10. Zamknięcie obrad sesji 



  

ad pkt. 2 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XIII Sesji był wyłożony do wglądu na 

7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub 

pytania. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z 

obrad XIII Sesji Rady Gminy „za” – oddano 13 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

 

ad pkt. 3 i 4 

Głos zabrał Wójt Gminy powiedział, że w ramach nadzoru Komisarz Wyborczy wniósł 

zastrzeżenia do uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze w miejscowości 

Boćki, dokładnie chodzi o okręg wyborczy nr 4 i nr 6. W skład okręgu wyborczego nie może 

wchodzić całe sołectwo i część sołectwa,  ze sobą można łączyć tylko pełne sołectwa, jeżeli 

sołectwo podzieli się to do niego nie można nic dołączyć. W naszej gminie w miejscowości 

Boćki poprzednio były 3 okręgi wyborcze dwu mandatowe. Celem zachowania normy 

przedstawicielstwa do dużych sołectw w Boćkach dołączono sołectwa mniejsze. Po wejściu 

nowych przepisów wyborczych w ustawie nie ma okręgów wielomandatowych tylko 

jednomandatowe i trzeba było dokonać podziału. Liczba mieszkańców sołectwa Boćki II i 

sołectwa Boćki III przekracza normę przedstawicielstwa, natomiast po podzieleniu jest nieco 

zaniżona, więc w celu jej zachowania dołączono sołectwa mniejsze. Komisarz Wyborczy nie 

wyraził zgody na łączenie części i całego sołectwa. Pan Wójt powiedział, że w związku z 

powyższym dokonał nowego podziału gminy na okręgi zgodnie z Wnioskiem który 

przedkłada Radzie Gminy. Proponowana zmiana granic okręgów, wpłynęła na zmianę granic 

obwodów. Sołectwo Siedlece przypisane zostało do okręgu wyborczego nr 15, okręg ten 

należy do obwodu nr 5 z siedzibą OKW w Sielcu, dlatego też jest potrzeba zmiany dwóch 

uchwał, tj. w sprawie podziału na okręgi wyborcze i w sprawie podziału na obwody 

wyborcze. 

(Wnioski Wójta Gminy w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze i w sprawie podziału 

gminy na obwody wyborcze w załączeniu do protokołu). 

Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Wójta. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący 

odczytał projekty uchwał i poddał pod głosowanie. 

 

Uchwała Nr XIV/ 94 /2012  Rady Gminy Boćki z dnia  29 października 2012 w sprawie 

podziału Gminy Boćki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

- podjęta większością głosów, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych, „za” – oddano 12 

głosów,  „przeciw” – 0 głosów,  „wstrzymał się” – 1 głos 

 

Uchwała Nr XIV/  95 /2012 Rady Gminy Boćki z dnia  29 października 2012 roku w sprawie 

podziału Gminy Boćki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych 

- podjęta jednogłośnie „za” oddano 13 głosów 

ad pkt. 5 

Analizę oświadczeń majątkowych dokonaną przez Urząd Skarbowy w Bielsku Podlaskim i 

przez Wojewodę Podlaskiego przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

(W załączeniu do protokołu) 

ad pkt. 6 

Realizację uchwał omówił Wójt Gminy. Obecnie trwają prace nad przygotowywaniem 

projektu regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, zagospodarowania 

odpadów i uiszczania opłat za odebrane odpady. Przygotowywane są i drukowane do podpisu 

przez mieszkańców umowy dotyczące budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w 

Gminie Boćki.  W dniu 2 listopada złożony został wniosek na budowę baterii słonecznych 



  

solarów, jeżeli zostanie zaakceptowany przystąpi się do dalszych czynności związanych z 

budową. Poinformował radnych, że na 2013 rok gminie przyznano mniej niż w roku ubiegłym 

o 172 tys zł subwencji oświatowej. 

ad pkt. 7 

W sprawach różnych dyskutowano na temat projektu budżetu na 2013 rok. 

Pan Wójt zapytał radnych czy przy opracowywaniu budżetu gminy na 2013 rok ma planować 

i zmierzać w kierunku budowy elektrowni fotowoltaicznej, o czym już wcześniej informował. 

Pytał czy radni już zastanowili się i wyrażają zgodę na realizację tego zadania w 

miejscowości Dubno. Koszt inwestycji około 5 mln zł. Poinformował również, że Gmina nie 

może  prowadzić działalności związanej z wytwarzaniem energii elektrycznej, natomiast 

może powołać spółkę do tego celu. 

Pan Stanisław Charyton Sekretarz Gminy przybliżył zasady funkcjonowania spółki prawa 

handlowego w powiązaniu z ustawą o gospodarce komunalnej.  

Poinformował również, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do właściwości rady 

gminy należy m.in. tworzenie i przystępowanie do spółek i spółdzielni. 

Omówił specyfikę, organizację, funkcjonowanie spółki i organy w niej występujące.  

Radna Pani Krystyna Piotrowska prosiła żeby Wójt jeszcze raz przybliżył temat i powiedział 

co to jest, do czego służy i na jakich zasadach działa. 

Pan Wójt odpowiedział, że to będą wolnostojące kolektory słoneczne inaczej mówiąc panele 

fotowoltaiczne wraz z przyłączeniem elektroenergetycznym. Zasada działania polega na 

bezpośredniej przemianie energii promieniowania słonecznego w prąd stały, wytwarzany w 

modułach fotowolaticznych, złożonych z ogniw słonecznych. Następnie prąd stały będzie 

zamieniany na prąd zmienny o napięciu 230V. Wójt prosił radnych o jednoznaczną decyzję, 

czy gmina będzie tworzyć spółkę, czy też nie. 

Radni po dyskusji temat podjęcia decyzji odłożyli do posiedzenia komisji Rady Gminy, 

którego termin ustalono na 5 listopada 2012 roku  godzina 9
00 

. 

Zdaniem Pani Stanisławy Rybałtowskiej sołtysem wsi Wandalin korzystniejszym dla 

mieszkańców było by przeznaczenie środków pieniężnych na budowę dróg niż na tworzenie 

spółki. 

ad pkt. 8 i 9 

1. Pan Szerszeń Henryk - Sołtys wsi Piotrowo Trojany - zapytał kiedy będzie 

przeprowadzony remont drogi we wsi, ponieważ jest nie przejezdna. 

Pan Wójt odpowiedział, że to jest droga powiatowa, wprowadzona do powiatowego planu  

zadań inwestycyjnych, jest wykonana dokumentacja ze środków gminnych, kiedy powiat 

przyzna środki i zdecyduje się na budowę, trudno powiedzieć. Pan Wójt przy każdym 

spotkaniu sprawę ponagla. 

2. Pani Alina Jakubowska - sołtys wsi Siedlece zapytała kiedy będzie prowadzony remont 

drogi gminnej od wsi Sielc do wsi i przez wieś Siedlece. 

Pan Wójt odpowiedział, że termin remontu nie zależy od gminy, droga jest zakwalifikowana i 

przyjęta do realizacji  z dotacji środków budżetu państwa przyznanych gminie na usuwanie 

klęsk żywiołowych - powodzi na skutek obfitych opadów deszczu w 2009 roku. 

 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady Sesji.  

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 


